
  

Referat repræsentantskabsmøde 9. november 2019 
 

 

Punkt 1: Valg af dirigent og referent(er) 
Henrik Wolfhagen, Ledøje blev valgt som dirigent, og forbundets ansatte Rikke Vedel Lassen og Pernille Toft 
blev valgt til dirigenter. 
Dirigenten gennemgik formalia omkring mødets lovlighed og beslutningsdygtighed.  
23 af forbundets 64 stemmeberettigede klubber var repræsenteret og udgjorde tilsammen med bestyrelsens 
5 stemmer 82 stemmer. Repræsentantskabet var således i henhold til vedtægterne beslutningsdygtigt 
 

Punkt 2: Valg af stemmetællere 
Lotte Büchert og Lars Juul blev valgt som stemmetællere. 
 

Punkt 3: Beretninger fra Formand og udvalg  
 Formanden, Lars Friis bad forsamlingen afholde en stille stund i respekt for dem, der i årets løb er gået bort.  
Derefter holdt han sin mundtlige beretning, der kan ses på forbundets hjemmeside, Facebook eller via dette 
link….  
 
Spørgsmål til Formandens beretning: 
På spørgsmål fra Jørgen Slot svarede formanden, at den fil der havde været offentliggjort på bl.a. DPF’s 
Facebook, viste at Danmark samlet var placeret som nr. 5 ved VM i Single, Double og Mix, og at selvom det 
var et flot resultat, ville han dog gerne have byttet resultatet med en medalje. 
 
På spørgsmål fra Poul Østergaard, Sydmors vedrørende hjemmebane for nye klubber i 
Sommerlandsturneringen svarede formanden, at Turneringsudvalget ifølge vores reglementer har 
beslutningskompetencen i forhold til opgaven med at fordele hjemmebaner, og at det i nogen tilfælde ikke 
er praktisk muligt at opfylde ønsker fra klubberne om hjemmebane. 
 
På spørgsmålet fra Henrik Wolfhagen, Ledøje om, hvorfor DPF ikke har ambition om at lade forbundets DM-
uge være en del af DIFs fælles DM-uge svarede formanden, at han forudså at det vil give udfordringer, at 
mange sportsgrene skal dele om de samme overnatningsmuligheder. Desuden vil det i givet fald være Ålborg 
kommune og ikke en lokal klub, der vil være samarbejdspartneren, så forbundet vil på den måde mangle en 
arrangørklub. Et DM i skud vil dog være praktisk muligt at afholde i byen.  
 
Formandens beretning blev herefter taget til efterretning. 
 
Uddeling af Club 100 nåle og kåring af Årets Frivillige: 
Torben Vous, Brabrand er kommet i Club 100. Han var ikke til stede, så Einar Stærk modtog Club 100 nål samt 
vin på hans vegne. Emil Pedersen, Odense og Brian Fuglsang, Hvidovre er begge kommet i Club 300, og deres 
klubbers delegerede modtog ligeledes Club 300 nåle og vin på deres vegne. 
 
Jane Røssel Star Master’s blev kåret som ”Årets Frivillige” og modtog DPF’s fortjenstnål og vandrepokal, samt 
vingave fra forbundet.  
Læs klubbens indstilling på hjemmesiden her… 
 

 
Turneringsudvalgets beretning 2019  
Susanne Ryberg, fungerende formand for Turneringsudvalg svarede på kommentarer fra salen. 
TU er tilhænger af, at man har 9 personer på holdene i Sommerlandsturneringen. I år har man haft en 
forsøgsordning med 7 personer på de lavere rangerende hold, men udvalget ønsker, at så mange som muligt 
kan komme ud og spille.  
 
Vedrørende Eurocuppen har udvalget noteret sig, at der er ønske om, at man ændre på praksis, sådan at 
klubberne kan kvalificere sig til turneringen i stedet for, at den automatisk tildeles vinderne af 
Sommerlandsturneringen. Det kommende TU vil kigge på mulighederne. 

http://www.petanque.dk/cms/?&pageid=31518
http://www.petanque.dk/cms/?&pageid=31518
http://www.petanque.dk/cms/?cmsid=169&pageid=5314


 
Udvalget kigger på kørsel og afstande når det planlægger puljer i SLT regionalen, og derfor var der i år 4-
holdspuljer i Vest.  Der var kun 3 af dem, der kunne få hjemmebane, da man prioriterede at afholde 4. runde 
som en samlet afslutning med præmieoverrækkelse for alle regionalhold, fordelt på 2 forskellige steder i 
landet. 
Hvordan det bliver i 2020, kan man ikke vide nu, da det afhænger af, hvor mange hold der tilmelder sig. 
Udvalget har noteret sig de forskellige ønsker og forslag, og tager dem med ved deres kommende møder. 
 
Udvalgets beretning blev taget til efterretning. 
  
 
Eliteudvalgets beretning 2019 
 
Eliteudvalget beretning blev taget til efterretning 
 
 
TDUU Beretning 2019 
 
Claus Pedersen, medlem af Dommerudvalget oplæste udvalgets mundtlig beretning på vegne af formanden 
Bjarne Lomholt, der har meldt forfald. 
 
Udvalget opfordrer alle klubber til at få uddannet et klubmedlem som dommer, og informerede desuden om, 
at der den 29. februar afholdes dommerkursus, og at der den 29. marts er dommersamling, hvor man skal 
tale regelfortolkning og fordele årets dommeropgaver. 
 
Udvalgets beretning blev taget til efterretning 
 
 
Appeludvalgets beretning 2019 
 
Henrik Wolfhagen, der stopper som formand for Appeludvalget, takkede for tiden der er gået og Lars Friis 
kvitterede med 2 flasker vin og en tak for det store arbejde gennem de sidste 10 år 
 

Punkt 4: Forelæggelse af revideret regnskab til godkendelse 
 
Regnskabet blev godkendt. 
 

 

Punkt 5: Behandling af indkomne forslag 
Forslag nr. 1 – Vedtægter 
 

Lotte Büchert, Intern revisor gav sin egenskab af DIF-bestyrelsesmedlem udtryk for betænkelighed ved, at 
man nedlægger den interne revision for mangel af kontrolinstans. Det er ærgerligt, at man når man reviderer 
vedtægterne, ikke benyttede lejligheden til at indføre kritisk revisor i materialet. 
Formanden svarede at Lotte havde fremsendt sine bemærkninger skriftligt, og at bestyrelsen har drøftet 
emnet og taget bemærkningerne til efterretning, men ikke ønsker at indføre kritisk revision for nuværende. 
Man vil gerne kigge på det igen ved en senere lejlighed, men da DIF og DPF kører på helt forskellig måde, er 
det ikke noget man bare lige kan overføre fra organisation til forbund. 
 
Formanden forklarede på baggrund af spørgsmål fra Claus Petersen, Team VP at den nye § 6.4. vedrørende 
forslag indenfor udvalgenes kompetenceområder ligger før ”valg til bestyrelse og udvalg” for at de, der er på 
valg, har mulighed for at forholde sig til de meningstilkendegivelser, der har været under dette punkt inden de 
stiller op til valg. 
 
 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget 
 
 



Forslag nr. 2 - Forslag til ændring i Reglement for de faste udvalg under DPF 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget 
 
 
Forslag nr. 3 – Forslag til indførelse af regler om rygning i Turneringsmappen 
 
Efter en debat i salen, hvor flere gav udtryk for, at det ikke vil være muligt at overholde reglerne, da flere 
klubber har baner op ad offentlige arealer eller andre arealer, hvor klubberne ikke kan sikre at reglerne 
følges formulerede Lars Juul et ændringsforslag, som blev sat til afstemning. 
Ændringsforslaget er identisk med det oprindelige forslag bortset fra, at ordet opholdsområder fjernes. 
 
 
Det indføres i Turneringsmappen at: 
Rygning må ikke finde sted på spille- og opholdsområder ved afholdelse af turneringer, hvor DPF indgår som 
medvirkende.  
Den arrangerende klub er ansvarlig for, at der etableres et dedikeret rygeområde så langt fra spille- og 
opholdsområder at ingen generes af rygning. 
 
Afstemningsresultatet blev:  For 52 - 17 imod 
 
Derefter blev der stemt om det oprindelige forslag, der også inkluderede rygeforbud på opholdsområder 
Afstemningsresultatet blev: For 15 
 
Følgende formulering blev derefter vedtaget til indførelse i Turneringsmappen: 
Rygning må ikke finde sted på spilleområder ved afholdelse af turneringer, hvor DPF indgår som medvirkende.  
Den arrangerende klub er ansvarlig for, at der etableres et dedikeret rygeområde så langt fra spilleområder 
at ingen generes af rygning. 
 
 

Punkt 6: Fremlæggelse af næste års budget – herunder fastlæggelse af kontingent og licenssatser - til 
godkendelse 
 
Lars Friis gennemgik budgettet, der belv godkendt uden bemærkninger.  
 
 

Punkt 7: Valg 
 
Formand for en 2-årig periode - Lars Friis 

Turneringsudvalgsformand for en 1-årig periode Susanne Ryberg 

Eliteudvalgsformand for en 2-årig periode - Henrik Toft 

Bestyrelsesmedlem uden medfølgende portefølje for en 2-årig periode - Erik Barfod 

1 medlem af Turneringsudvalget for en 2-årig periode - Jakob Lindeløv 

1 medlem af Turneringsudvalget for en 2-årig periode Niels Erik Villadsen  

1 medlem af Turneringsudvalget for en 1-årig periode Ejnar Stærk 

1 medlem af Eliteudvalget for en 2-årig periode - Glenn Hansen 

1 medlem af Eliteudvalget for en 2-årig periode - Erik Erlandsen 

1 medlem af Dommerudvalget for en 2-årig periode - Eli Nielsen 

1 rådgiver til Appeludvalget for en 2-årig periode: - Claus Kulmbach 

1 rådgiver til Appeludvalget for en 1-årig periode: - Peter Cronberg 

1 ekstern revisor for en 1-årig periode - Rådgivnings og Revisionsfirmaet EY 



 
Punkt 8: Eventuelt 
Næstformanden Robert Kristiansen: Tillykke til alle med valget. Opfordring til, at man allerede nu begynder 
at overveje nye kandidater til næstformandsposten, da han ikke genopstiller, når han er på valg til næste år. 
 
Claus Kulmbak: Opfordring til, at man vælger at spille 4 runder i Sommerlandsturneringen og ikke 6, og til at 
man, hvis man laver ændringer, annoncer dem i god tid. 
 
Erik Barfod: Distancerne er afgørende for, om det er en god ide at spille 6 runder. 
 
Erik Rødsgaard: Vil tage Dommerudvalgets ønske om, at der uddannes flere dommere med hjem og forsøge 
at finde en kandidat i klubben til dommeruddannelsen. Det vil være dejligt, hvis flere klubber vil gøre det 
samme, så vi har mange, der har styr på reglerne, når vi mødes til turneringerne. 
 
Jakob Lindeløv: Takkede for gode råd og ideer, når han har været på banerne som TU repræsentant og for, at 
det respekteres, når han ikke deltager som TU repræsentant, men som spiller. 
Udvalget vil senere på året forhøre sig hos spillerne om holdninger og erfaringer i forbindelse med at starte 
kampe ved stillingen 2 -2. 
 
Jørgen Slot: Kan vi ikke ændre Sommerlandsturneringens navn til Landsturneringen. Det er den eneste 
landsdækkende turnering vi har, da vi ikke længere har en vinterlandsturnering. 
 
Maria Sonasson: Vi mangler juniorer. Opfordring til at klubberne gør en indsats for at tiltrække flere juniorer. 
 
Mariann Stidsholt: Kommer 1-2 træner kurserne igen?  Udviklingskonsulenten, Rikke Vedel Lassen svarede, 
at det gør de. 
 
Derefter fik Lars Friis ordet for en afsluttende bemærkning. 
Han takkede de afgåede revisorer Lotte Büchert og Kim Rasmussen for deres arbejde gennem året og 
overrakte vin til dem begge. 
Han sagde tillykke til alle dem der blev valgt; I har gjort det nemt at være formand. Der er god stemning og 
konstruktive debatter. 
 

Det bliver spændende at se, hvilke debatter vi i årene fremover kan få med de nye vedtægter, som åbner 
mulighed for debatter og vejledende afstemninger. Rygeforslaget, der blev debatteret i dag, er en forsmag på 
den type debatter, vi kan have i fremtiden. Det er nemlig klubbernes bestyrelser, der skal tegne forbundet og 
ikke tilfældige debatter på Facebook og andre steder. 
 

Turneringsudvalget har efterspurgt holdninger til afviklingen af afslutningen på Sommerlandsturneringen. 
Det er vigtigt for dem at få en tilbagemelding på, om man synes det er den måde, det skal foregå på også i 
fremtiden. 
 

Ideen om at dele Sommerlandsturneringen over flere weekender er sikkert ikke muligt at gennemføre. Der er 
allerede mange weekender, hvor der er hold der skal til mesterskaber, ranglisteturneringer, DGI-
arrangementer og andet. 
 

Tak til Erik Rødsgaard for hans forslag om uddannelse af dommere. Vi har brug for mere regelkendskab, for 
selvom de fleste af os kender mange af reglerne, er der nok ikke så mange, der kan dem alle, når man står i 
en situation, hvor man har brug for det. 
 

Derefter udspandt der sig en kort debat med indlæg for og imod afslutningsarrangement i 
Sommerlandsturneringen hvorefter Dirigenten, Henrik Wolfhagen takkede for god ro og orden og erklærede 

repræsentantskabsmødet for afsluttet. 
 
 

 
 
Som dirigent: Henrik Wolfhagen      
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